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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi (nr 104)
11 stycznia 2022 r.
Komisja Rolnictwa i Rozwoju Wsi, obradująca pod przewodnictwem posła 
Kazimierza Gwiazdowskiego (PiS), zastępcy przewodniczącego Komisji, 
rozpatrzyła:

– projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r.

W posiedzeniu udział wzięli: Ryszard Bartosik sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi oraz Marzanna Lipińska p.o. wicedyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Najwyższej 
Izby Kontroli.

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Kancelarii Sejmu: Jolanta Boratyn-Dąbkowska, Dariusz 
Myrcha i Damian Stanisławski – z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych.
Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):

Otwieram posiedzenie Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 
Witam wszystkich państwa bardzo serdecznie. Witam państwa posłów. Witam pana 

Ryszarda Bartosika, sekretarza stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi oraz 
wszystkich przybyłych gości.
Stwierdzam kworum.
Porządek dzienny dzisiejszego posiedzenia został państwu dostarczony i obejmuje 

rozpatrzenie projektu planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r. 
Czy są uwagi do porządku obrad? Uwag nie słyszę. Uważam, że porządek dzienny został 
przyjęty.
Przystępujemy do rozpatrzenia porządku dziennego. W dniu 8 grudnia 2021 r. pani 

marszałek zwróciła się do przewodniczących Komisji o sporządzenie planów Komisji 
na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r. W tej chwili chciałbym przedstawić pań-
stwu projekt planu pracy Komisji na okres od 1 stycznia do 30 czerwca. Posłowie mieli 
możliwość zgłaszania swoich propozycji. Przedstawię w tej chwili zgłoszone propozycje. 
Myślę, że większość z państwa ma propozycje przed sobą i ewentualnie, jeżeli ktoś będzie 
chciał później z sali zgłosić swoją propozycję, to będzie taka możliwość.
Termin posiedzenia – styczeń. Temat posiedzenia: rozpatrzenie poselskiego projektu 

ustawy o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii (druk nr 1699); następnie: roz-
patrzenie poselskiego projektu ustawy o konopiach włóknistych (druk nr 1700)…
Może nie będę czytał, bo wszyscy mają materiał, tak? Państwo macie? Powiem tylko, 

że punkt pierwszy, w styczniu, będzie realizowany wspólnie z Komisją Zdrowia, punkt 
siódmy będzie realizowany z Komisją Gospodarki Morskiej i Żeglugi Śródlądowej. Punkt 
10 będzie realizowany z Komisją Zdrowia, to jest po prostu zaległość z półrocza 2021 r.
Jeżeli chodzi o punkt 12, to nie ma jeszcze odpowiedzi z ministerstwa klimatu, ale 

staramy się, żeby wspólnie z ministerstwem klimatu…

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
Wspólnie z Komisją Ochrony Środowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa…

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Z komisją, przepraszam, żeby temat był wspólnie realizowany z Komisją Ochrony Śro-
dowiska, Zasobów Naturalnych i Leśnictwa.
Punkt 15 to jest z Komisją kultury i dziedzictwa narodowego. Też jeszcze nie mamy 

potwierdzenia, ale posiedzenie będzie wspólnie realizowane z Komisją kultury i dzie-
dzictwa narodowego.
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Czy ewentualnie są jakieś propozycje? Czy jeszcze ktoś chciałby zgłosić propozycje 
do planu pracy na najbliższe półrocze?
Pani poseł przewodnicząca Niedziela. Bardzo proszę.

Poseł Dorota Niedziela (KO):
Chciałabym  tylko wystąpić  z prośbą. Mamy aż na kwiecień przesunięte  posiedzenie 
dotyczące rozpatrzenia informacji Najwyższej Izby Kontroli o wynikach kontroli sys-
temu kontroli bezpieczeństwa żywności w Polsce. Myślę, że ten temat jest bardzo ważny. 
Nie mówię o styczniu, ale myślę, że gdyby na przełomie lutego i marca udało się nam 
zmieścić ten temat, a nie w kwietniu, to byłabym bardzo wdzięczna. Można byłoby go 
połączyć z marcowym posiedzeniem, na którym mamy mieć informację o Mercosurze. 
Może wtedy by się udało rozpatrzyć  informację Najwyższej  Izby Kontroli, dotyczącą 
bezpieczeństwa żywności.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Pani przewodnicząca proponuje, żeby ten punkt przesunąć na marzec.

Poseł Dorota Niedziela (KO):
Tak, żeby przesunąć na marzec i zobaczyć, w którym tygodniu marca będziemy mieli 
taką możliwość.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Dobrze, zaraz. To może od razu zrobię rozeznanie. Co pan minister sądzi, ewentualnie 
pani z NIK, bo jest pani przedstawicielka NIK, tak? Czy ewentualnie jest taka możliwość?

P.o. wicedyrektor Departamentu Rolnictwa i Rozwoju Wsi Najwyższej Izby Kontroli 
Marzanna Lipińska:

Szanowny panie przewodniczący, szanowni posłowie, my jesteśmy gotowi, a więc  jak 
państwo zdecydują, kiedy mamy przedstawić informację, to ją przedstawimy.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Pani przewodnicząca, myślę, że ewentualnie porozmawiamy na posiedzeniu prezydium, 
jeżeli to będzie wynikać z warunków, to zrobimy przyspieszenie na marzec. Tak że nie 
ma problemu.
Poproszę o zabranie głosu pana posła Ardanowskiego.

Poseł Jan Krzysztof Ardanowski (PiS):
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, nie kwestionuję tematów, bo one są logiczne 
i odpowiadają zainteresowaniom członków Komisji. Natomiast prosiłbym, żeby jeden 
z tematów, może najważniejszy  temat  na obecne  półrocze,  czyli  analizę  „Krajowego 
planu strategicznego”, która jest zapisana na maj, przenieść na najwcześniejszy termin, 
jaki jest możliwy. Myślę, że na luty, na pierwsze posiedzenie lutowe.
Ta propozycja wynika  z bardzo wielu  powodów. To jest  najważniejszy  dokument, 

który ma określić funkcjonowanie rolnictwa w Polsce na najbliższe lata. Jednocześnie 
trwają uzgodnienia planu w Brukseli  i z wypowiedzi zarówno komisarza Wojciechow-
skiego, jak i pana premiera Kowalczyka wynika, że jeszcze można do dokumentu zgła-
szać  jakieś uwagi,  jakieś poprawki,  jakieś różnego rodzaju usprawnienia. Więc  jeżeli 
chcemy mieć jakąś siłę sprawczą, a również przedstawić nasze oczekiwania wobec „Kra-
jowego planu strategicznego”, to trzeba to zrobić jak najszybciej; w maju może już być 
po prostu za późno.
Dlatego bym proponował, jeżeli pan minister na to wyrazi zgodę, żeby analizę planu 

strategicznego zrobić na pierwszym lutowym posiedzeniu.

Poseł Dorota Niedziela (KO):
To nie minister decyduje, tylko my.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Dobrze, ale to jest propozycja zgłoszona przez ministerstwo rolnictwa, a więc chciałbym, 
żeby pan minister się do niej ustosunkował.
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Sekretarz stanu w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Ryszard Bartosik:
Panie przewodniczący, Wysoka Komisjo, tak, jesteśmy gotowi na to, aby w lutym prze-
prowadzić wraz z państwem posiedzenie Komisji na ten temat.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Czy jest ewentualny sprzeciw? Nie widzę.
Rozumiem, że głos chciałby teraz zabrać pan poseł Ziejewski. Proszę bardzo.

Poseł Zbigniew Ziejewski (KP):
Panie przewodniczący, chciałbym zgłosić też jeszcze jedną poprawkę odnośnie do ter-
minów posiedzeń. Mianowicie podoba mi się punkt marcowy, dotyczący rozpatrzenia 
informacji ministra rolnictwa na temat sytuacji na rynku nawozów sztucznych, tylko 
to jest też za późno. Tak jak poseł Ardanowski prosi o zmianę, to ja też prosiłbym, aby 
rozpatrzyć  ten punkt w lutym, bo on  jest bardzo  istotny. To jest  termin nawożenia. 
Musielibyśmy zaprosić firmy, które produkują nawozy.
Rolnicy oczekują od nas, żebyśmy podjęli  jakąś decyzję, czy będziemy płacić jakieś 

dopłaty. Jakie będą inne rozwiązania? Pierwsza dawka nawożenia azotowego wychodzi 
w lutym lub na początku marca, a więc rozpatrzenie  tego punktu w marcu albo pod 
koniec marca jest trochę niezasadne. Dlatego – jeżeli mamy patrzeć w kierunku rolnic-
twa – to zróbmy ten punkt też w lutym, ponieważ on jest bardzo istotny dla stosowania 
nawozów. Właśnie chodzi o to, żebyśmy go rozpatrzyli w lutym. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Panie pośle, myślę, że na ten temat rozmawialiśmy bodajże w listopadzie. Jeżeli nam się 
uda, to myślę, że na posiedzeniu prezydium też się uda. Będziemy chcieli, żeby ewentu-
alnie jak najszybciej na ten temat rozmawiać.

Poseł Zbigniew Ziejewski (KP):
Ale, panie przewodniczący…

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Ja rozumiem.

Poseł Zbigniew Ziejewski (KP):
Jeżeli  jesteśmy  Komisją,  to chciałbym,  żeby  posiedzenie  na ten  temat  było  jednak 
w lutym, bo rolnicy tego od nas oczekują.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
No, dobrze. Myślę, że ewentualnie wspólnie na prezydium w drodze… Myślę, że to uda 
się zrobić. Aby tylko ministerstwo było gotowe.
Pan poseł Borys, proszę bardzo.

Poseł Piotr Borys (KO):
Szanowni państwo, w części czerwcowego posiedzenia mamy tylko informację w sprawie 
zabytków. Jednak czerwiec jest miesiącem, w którym szkoły, w tym także całe szkol-
nictwo kształcące w zakresie rolnictwa – mówię o szkolnictwie głównie zawodowym – 
przygotowuje się już do nowych wyzwań, do nowego roku. Chciałbym, żebyśmy mogli 
odbyć takie spotkanie w czerwcu. Nie musi to być długi punkt. Myślę, że można go także 
zmieścić na posiedzeniu także z punktem dotyczącym zabytków…

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
Nie, to będzie z inną komisją.

Poseł Piotr Borys (KO):
Proszę?

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
To będzie z inną komisją.

Głos z sali:
Z Komisją kultury.
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Poseł Piotr Borys (KO):
Nie, jeżeli już, to z Komisją edukacji.

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
Wiem, ale to posiedzenie jest zaplanowane z Komisją kultury.

Poseł Piotr Borys (KO):
OK. Ale  jednak czerwiec  jest momentem, aby przygotować informacje na ten temat, 
jakie są plany w zakresie edukacji rolniczej, w przygotowaniu całego polskiego systemu 
do edukacji rolniczej. Jest to ostatni moment, żeby jeszcze dokonać jakichś określonych 
korekt przed kolejnym rokiem szkolnym. Uważam, że taka  informacja powinna być 
przedstawiona. Jeżeli ministerstwo ma kolejne pomysły na przejmowanie szkół, to jak 
wygląda system, jak wygląda kwestia absolwentów, nowych kierunków itd. W czerwcu 
powinniśmy dostać zbiorczą informację i powinna odbyć się dyskusja wokół tego tematu. 
To jest ostatni moment, jeżeli mamy jeszcze mieć wpływ na decyzję, która będzie podjęta 
przez wakacje. Dziękuję.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Ale to, co pan zgłasza, to najlepiej byłoby przeprowadzić mniej więcej w marcu. Uważam, 
że w czerwcu już jest za późno.

Poseł Dorota Niedziela (KO):
Tak, ale mówimy o zmianach w nowym roku, nie w tym.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Nie, nie, ale jeżeli od nowego roku, to też w czerwcu jest już za późno. Nie da się wtedy 
rozwiązań wprowadzić od września, nie oszukujmy się.

Poseł Piotr Borys (KO):
To może być kwiecień. To może być faktycznie kwiecień lub marzec.

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
Może lepiej kwiecień.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Kwiecień. Dobrze. Dziękuję.

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
Czy to miałoby być posiedzenie wspólnie z Komisją edukacji?

Poseł Piotr Borys (KO):
Tak.

Sekretarz Komisji Dariusz Myrcha:
To trzeba ustalić z Komisją edukacji.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Tak, to trzeba jeszcze ustalić z Komisją edukacji, a to nie jest takie proste, ale może się uda.

Poseł Piotr Borys (KO):
Przepraszam, jestem członkiem Komisji edukacji. To nie musi być wspólne posiedzenie. 
Ważne, żeby poprosić także ministra edukacji o udział w posiedzeniu. Posiedzenie będzie 
branżowe, dotyczy naszego segmentu, czyli  jak polski system edukacji przygotowuje 
przyszłych absolwentów szkół zawodowych, szkół średnich w zakresie właśnie edukacji 
rolniczej. Tak że to tylko posiedzenie naszej Komisji.

Przewodniczący poseł Kazimierz Gwiazdowski (PiS):
Czy są jeszcze jakieś propozycje? Nie widzę.
Czy możemy plan pracy przyjąć przez aklamację? Tak. Stwierdzam, że Komisja uchwa-

liła plan pracy na okres od 1 stycznia do 30 czerwca 2022 r. ze zgłoszonymi poprawkami.
Na tym wyczerpaliśmy porządek dzienny. Protokół dzisiejszego posiedzenia będzie 

wyłożony do przejrzenia w sekretariacie Komisji w Kancelarii Sejmu. Zamykam posie-
dzenie Komisji. Dziękuję bardzo.
O 15.00 mamy kolejne posiedzenie Komisji w tym samym pomieszczeniu.


